



Butlletí informatiu de l'Observatori per a la Igualtat de la UAB

Recull de notícies, jornades, congressos i seminaris

Núm. 10 – 10/2011

SUMARI

L'Observatori	1
Agenda	1
Recull de premsa.....	3
UNIVERSITAT I IGUALTAT	4
GÈNERE	4
Violència de gènere.....	4
Conciliació vida laboral i familiar	5
Discriminació en el treball	5
Desigualtat per raó de sexe.....	6
Accions i polítiques	6
Visibilització.....	6
DISCAPACITAT	7
Accessibilitat	7
Discriminació.....	7
Accions i polítiques	7
Visibilització.....	87

Contacte:
observatori.igualtat@uab.es

L'Observatori

Tota l'actualitat de l'Observatori per a la Igualtat de la UAB

Torna el Butlletí de l'Observatori

El *Butlletí informatiu de l'Observatori per a la Igualtat de la Universitat Autònoma de Barcelona* engega el seu curs 2011/12 amb un nou número que recull les notícies i esdeveniments d'aquest mes d'octubre 2011. El Butlletí nº 10 també conté una breu selecció de notícies de rellevància informativa dels mesos d'estiu (juliol – setembre).

Jornada 2011 Observatori: "La presència de les dones als càrrecs de direcció"

La jornada institucional d'enguany de l'Observatori per a la Igualtat de la UAB tractarà sobre l'estat i la posició actuals de les dones als càrrecs de direcció, posant èmfasi en els àmbits empresarial i universitari. La Jornada tindrà lloc el proper 1 de desembre de 2011, de 9 a 18 hores, a la Sala de Vistes de la Facultat de Dret de la UAB. [+]

Publicades noves versions de la 'Guia per a l'ús no sexista del llenguatge a la UAB'

El Servei de Llengües de la UAB ha realitzat l'actualització, la traducció al castellà i la publicació digital de la *Guia per a l'ús no sexista del llenguatge a la Universitat Autònoma de Barcelona* per encàrrec de l'Observatori, i amb el finançament de l'Institut Català de les Dones. [+]

L'Observatori encarrega l'elaboració d'un tríptic informatiu sobre la violència de gènere

Adreçat al col·lectiu d'alumnat de la UAB, el tríptic pretén proporcionar informació sobre la violència de gènere i adreces sobre on cal dirigir-se en cas de patir situacions d'aquest tipus. El document ha estat a partir de la 'Guia sobre prevenció i atenció de la violència de gènere en la joventut' per la Dra. Noelia Igareda, per encàrrec de l'Observatori i amb el patrocini de l'Institut Català de les Dones. [+]

Agenda

Propres jornades, congressos, conferències, cursos i seminaris

Jornades, seminaris i congressos

III Jornada contra la violència de gènere, organitzada per la Universidad Carlos III. L'esdeveniment tindrà lloc el **23 de novembre de 2011**, a Madrid.

Congreso Nacional de Diversidad, Calidad y Equidad Educativas, organitzat pel ministeri d'educació i la conselleria d'educació, formació i treball de la comunitat autònoma de la regió de Múrcia. El congrés se celebrarà del **23 al 25 de novembre de 2011**, a Múrcia.

'Seminario permanente y XI Jornadas sobre Mujer, Biología y Salud', organitzades pel departament de Biotecnologia de la Universitat d'Alacant. L'esdeveniment tindrà lloc del **23 al 25 de novembre de 2011**, a Alacant.

XII Encuentro Feminista Latinoamericano y del Caribe "Desatar, desnudar y reanudar". L'esdeveniment es realitzarà del **23 al 26 de novembre de 2011**, a Bogotà (Colòmbia).

"Eduquem en igualtat?", organitzat pel Centre de Recursos i Documentació de Dones de Cornellà. L'activitat es realitzarà el **24 de novembre de 2011**, a Cornellà.

Jornada "La coordinació de casos en els circuits contra la violència masclista: vetllant per la protecció de dades. Obligacions legals i recomanacions tècniques", organitzat per l'Institut Català de les Dones. La jornada se celebrarà el **24 de novembre de 2011**, a Barcelona.

II Congreso Regional "Frente a la crisis: empresarias", organitzat per la Federación Empresarial de Mujeres para la Economía Social (FEMPES). El congrés tindrà lloc els dies **24 i 25 de novembre de 2011**, a Sevilla.

VII Congreso Estatal de CERMIS Autonómicos: "2011-2020 una década para la inclusión", organitzat pel Comité Español de Representantes de Personas con Discapacidad - CERMI. El congrés se celebrarà els dies **24 i 25 de novembre de 2011**, a Bilbao.

"VIII Congreso Internacional de la Asociación de Logopedas de España", organitzat per l'Asociación de Logopedas de España. El congrés tindrà lloc del **24 al 26 de novembre de 2011**, a València.

IX Seminari Immigració i Europa. Ciutadania i Participació en Temps de Canvi, organitzat per CIDOB. Fundació ACSAR i Àrea d'Igualtat i Ciutadania de la diputació de Barcelona. El seminari tindrà lloc el **25 de novembre de 2011**, a Barcelona.

VII Jornades tècniques sobre discapacitat auditiva, organitzades per la Unitat de Recolzaments Educatius de la Universitat Jaume I. Les jornades es realitzaran el **25 i 26 de novembre de 2011**, a Castelló de la Plana.

Jornada: "Gènere, Mitjans i Pau", organitzada per Educació sense Fronteres, Creu Roja i IES Mediterrània amb el suport de l'ajuntament del Masnou. La jornada se celebrarà el **26 de novembre de 2011**, al Masnou.

2º Congreso para el Estudio de la Violencia contra las Mujeres: "Violencia de género en menores y adolescentes", organitzat per la Conselleria per a la Igualtat i el Benestar Social de la Junta de Andalucía. El congrés tindrà lloc els dies **28 i 29 de novembre de 2011**, a Sevilla.

IV Fòrum d'alt nivell sobre l'eficàcia de l'ajuda. El fòrum se celebrarà del **29 de novembre a l'1 de desembre de 2011**, a Bussan (Corea del Sud).

Jornada Institucional 2011 de l'OBSERVATORI PER A LA IGUALTAT DE LA UAB: "La presència de les dones als càrrecs de direcció". La jornada tindrà lloc l'1 de desembre de 2011, a Bellaterra.

Ceremònia d'entrega dels 'Premios CERMI 2011', organitzada pel CERMI (Comité Español de Representantes de Personas con Discapacidad). L'esdeveniment tindrà lloc l'**1 de desembre de 2011**, a Madrid.

Jornada "Noves violències vers les dones: reptes en l'atenció i en la gestió de serveis", organitzades per l'associació El Safareig amb el suport de l'ajuntament de Cerdanyola del Vallès. La Jornada se celebrarà l'**1 de desembre de 2011**, a Cerdanyola del Vallès.

Asamblea constituyente de AMIT (Asociación de Mujeres Investigadoras y Tecnólogas). L'acte se celebrarà el pròxim **15 de desembre de 2011**, a Sevilla.

Cursos i tallers

Taller: "Mesures legals contra la violència de gènere", organitzat per l'Ajuntament de Sant Adrià. El taller es realitzarà el **23 de novembre de 2011**, a Sant Adrià.

Curs "Microdesigualdades cotidianas", organitzat pel Centre d'Estudis sobre la Dona de la Universitat d'Alacant. El curs (4 dies, 20 hores) començarà el **28 de novembre de 2011**, a Alacant.

Màster Europeu en Salut Pública (Europubhealth). Es poden realitzar les inscripcions fins al **10 de desembre de 2011** (amb beca) o el **6 d'abril de 2012** (sense beca).

Curs "Las mujeres en la nueva sociedad de la información", organitzat pel Centre d'Estudis sobre la Dona de la Universitat d'Alacant. El curs (4 dies, 20 hores) començarà el **12 de desembre de 2011**, a Alacant.

Premis, beques i altres convocatòries

Crida de comunicacions per a les XII Jornades Història del Treball: 'Treball infantil i gènere', organitzades pel grup de recerca "Treball, Història i Gènere" del departament d'Història Contemporània de la Universitat de Barcelona. Es poden presentar propostes fins al **25 de novembre de 2011**; les jornades tindran lloc el 3 i 4 de maig de 2012, a Barcelona.

Concurs de panells "Soy mujer, soy científica, soy...", organitzat per la Comissió per a la igualtat de la Facultat de Ciència i Tecnologia de la Eusko Herriko Unibertsitatea. Es poden presentar propostes fins al **30 de novembre de 2011**.

Crida de comunicacions pel Seminari "Innovaciones científicas y perspectiva de género", organitzat per CIREM Fundació. Es poden presentar propostes fins al **30 de novembre de 2011**, i el seminari se celebrarà els dies 29 i 30 de març de 2012, a Madrid.

Premi FIAPAS 2012 per a tasques d'investigació en Deficiències Auditives a l'Àrea d'Educació. Es poden presentar treballs fins al **30 de novembre de 2011**.

"II edición Telefónica Ability Awards" per al reconeixement d'empreses i entitats espanyoles que desenvolupen models de negoci sostenibles i integren la discapacitat en la cadena de valor. Es poden presentar propostes fins al **16 de desembre de 2011**.

"IV BBVA Premio Integra" (de 50.000 a 200.000€) per a l'impuls de l'excel·lència en la inclusió laboral de les persones amb discapacitat, i el foment de la igualtat d'oportunitats i millora de la qualitat de vida d'aquest col·lectiu. Es poden presentar propostes fins al **17 de desembre de 2011**.

Crida de comunicacions per al I Congreso Internacional de Comunicación y Género, organitzat per la Universidad de Sevilla i la Fundación Tres Culturas. Es poden presentar propostes fins al **22 de desembre de 2011**; el congrés tindrà lloc del 5 al 7 de març de 2012, a Sevilla.

IX Certamen Literario "Frida Kahlo" (participants de 3 a 16 anys), organitzat per l'Asociación de Minusválidos Físicos de Villaverde (AMIFIVI). Es poden presentar propostes fins al **24 de desembre de 2011**.

XXII Premio de Investigación Victoria Kent (4000€), organitzat pel Seminario de Estudios Interdisciplinarios de la Mujer de la Universidad de Màlaga. Es poden enviar propostes fins al **31 de desembre de 2011**.

V Premi d'investigació "Presen Sáez de Descatllar", convocat pel Centre de Coordinació dels Estudis de Gènere de les Universitats Públiques Valencianes i coordinat per la Fundación Isonomía de la Universitat d'Alacant. El premi està dotat amb 2000 euros i està dirigit a tesis doctorals i treballs de fi de màster. Es poden presentar propostes fins al **31 de desembre de 2011**.

Exposicions, mostres, cicles, festivals i fires

"La quimera del ruido: proyecto de danza contemporánea contra la violencia de género", de la Companyia Taurgia de la Universidad Carlos III de Madrid. L'obra es representarà el **21 i el 29 de novembre de 2011**, a Getafe.

Marxa en el Dia Internacional per la no violència contra les dones "No és no. No oblidem", organitzada per la Xarxa de Dones Feministes. La marxa se celebrarà el dia **25 de novembre de 2011**, a les 18.30h, a Barcelona.

Recull de premsa

Recull de notícies, articles d'opinió i reportatges publicats als principals mitjans estatals

UNIVERSITAT I IGUALTAT

Beques, activitats diverses i atencions per a estudiants amb discapacitats. Noves assignatures i titulacions sobre igualtat de gènere. El reconeixement del treball de les dones.

- 12/07/11 - Globomedia beca a estudiantes con discapacidad (Diario Siglo XXI)
- 13/07/11 - Cuatro becas llevan a Europa a universitarios con discapacidad (ABC)
- 22/07/11 - La UV, pionera al impartir el próximo curso una asignatura sobre Relaciones de Género (La Vanguardia)
- 08/08/11 - Una titulación que acusa la falta de mujeres en las aulas (Diario Independiente de Asturias)
- 03/09/11 - La UIMP publica los planes de estudio de ocho nuevos máster, entre ellos, uno de Igualdad de Género en Ciencias Humanas (Qué!)
- 05/09/11 - Nueve discapacitados visitarán universidades para valorar sus prestaciones (ABC)
- 07/09/11 - De la Vega dice que cuando una mujer retrocede, la sociedad también, y augura que la igualdad "cambiará el mundo" (20 Minutos)
- 13/09/11 - Mujeres honoris causa (Diario de Sevilla)
- 13/09/11 - Bello Janeiro: 'La violencia de género es un problema de salud pública' (La Opinión de A Coruña)
- 30/09/11 - Olga Sánchez gana el IV Premio a la Igualdad del Consejo de la Mujer (ABC)
- 18/10/11 - Estudiantes con discapacidad participan en "Campus inclusivo. Campus sin límites" en Sevilla (Teleprensa)
- 19/10/11 - La UPC acerca a estudiantes de Secundaria con discapacidad a la universidad (La Vanguardia)
- 25/10/11 - El 80% de los universitarios gitanos son mujeres (El Mundo)
- 27/10/11 - Una joven con parálisis cerebral recibe un premio de la UNED tras titularse en Trabajo Social (El Norte de Castilla)

GÈNERE

Violència de gènere. Maltractament i assetjament sexual i per raó de sexe

Maltractament

Reformes legals per protegir a les dones estrangeres i altres col·lectius. El risc dels grups minoritaris. Diverses opinions i veus des de i cap a Justícia. Valoracions sobre el nombre de denúncies per maltractament.

- 06/07/11 - Las mujeres de grupos minoritarios sufren más violaciones sexuales (La Vanguardia)
- 14/07/11 - El Congreso reforma la ley de extranjería para proteger a las mujeres (La Vanguardia)
- 22/07/11 - Magistrado TS: en España se matan menos mujeres por los valores cristianos (ABC)
- 03/07/11 - 240.000 mujeres justifican la violencia machista (Deia)
- 09/09/11 - Un juez contra la ley de maltrato (El País)
- 04/10/11 - Asociaciones de mujeres creen que sentencia da vía libre a los maltratadores (ABC)
- 05/10/11 - Los jueces exigen unificar doctrina en las sentencias (Público)
- 06/10/11 - ¿Qué es dominación para la Audiencia? (La Verdad)
- 07/10/11 - La futura ley de violencia de género amplía la atención a distintas víctimas de maltrato (El País)
- 19/10/11 - Las órdenes de protección a mujeres caen pese al aumento de las denuncias (El País)
- 20/10/11 - La fiscalía niega un descenso en las órdenes de protección a mujeres (El País)
- 22/10/11 - «Muchas mujeres ni siquiera se dan cuenta de que están siendo víctimas de abusos» (ABC)

Assejament sexual i per raó del sexe

Continuen les detencions de dones per conduir a l'Aràbia Saudita. També en l'esfera internacional: el drama de Somàlia, les 'amazones' de Gadafi, les dones afganes i els talibans, les activistes marroquines. Dins les nostres fronteres: les ofensives vinyetes de la Societat de Ginecologia, i els anuncis de prostitució a autobusos de València.

- 24/08/11 - Detienen a otra mujer por conducir en Arabia Saudí (La Vanguardia)
- 12/08/11 - Las agresiones sexuales en Somalia se unen al drama de la hambruna (La Vanguardia)
- 18/08/11 - Casi la mitad de los abusos sexuales los cometen familiares (El País)
- 01/09/11 - 'Amazonas' de Gadafi denuncian violaciones (El Periódico)
- 21/09/11 - Igualdad pide a la Sociedad de Ginecología que retire unas viñetas 'denigrantes' (El Mundo)
- 03/10/11 - Nueve de cada diez mujeres afganas temen que los talibanes vuelvan al poder (El Mundo)
- 03/10/11 - Los logros de las mujeres afganas, en peligro por el abandono internacional (El Mundo)
- 08/10/11 - Despedida la mujer que denunció por acoso al jefe del puerto ferrolano (El País)
- 17/10/11 - Activistas marroquíes, contra los crecientes casos de acoso sexual (El Mundo)
- 26/10/11 - El Instituto de la Mujer exige la retirada de anuncios de prostitución de autobuses públicos de Valencia (El Periódico)
- 27/10/11 - España, «capital» europea de la prostitución, según Igualdad (ABC)

Conciliació vida laboral i familiar

Les espanyoles, les més estressades. Diverses notícies posen de manifest la dificultat de la dona de compaginar feina i treball, i les conseqüències en l'endarreriment a l'hora de tenir descendència que s'està vivint.

- 01/07/11 - Seis de cada 10 ven más rentable sacrificar el trabajo que pagar la guardería (Expansión)
- 06/07/11 - Las españolas, las más estresadas (La Vanguardia)
- 11/07/11 - Un tercio de españolas cree que se puede ser madre con más de 45 años (La Vanguardia)
- 26/07/11 - Los abuelos-padres (La Vanguardia)
- 03/10/11 - Las mujeres con mayor nivel social y educativo alargan más el periodo de lactancia (Diario del Siglo XXI)
- 06/10/11 - Seis de cada diez mujeres creen que tener un hijo frena su carrera laboral (El Norte de Castilla)

Discriminació en el treball. Discriminació laboral i segregació ocupacional

Dades no gaire esperançadores: falta de dones als llocs amb poder, desigualtats salarials a diversos sectors, segregació ocupacional (àmbits esportiu, directiu, cossos de seguretat, científic). Es promulga la llei de titularitat compartida a l'àmbit rural. El president de la ONU demana que les dones s'involucrin més en la prevenció i mediació de conflictes.

- 11/07/11 - ¿Ley de Igualdad? Dos de cada tres altos cargos del Estado son hombres (La Información)
- 10/07/11 - Faltan mujeres con poder (El País)
- 18/07/11 - La desigualdad salarial en España está entre las más altas de la OCDE (La Vanguardia)
- 20/07/11 - El salario de mujeres debería elevarse un 28% para alcanzar el de los hombres (La Vanguardia)
- 22/07/11 - Una ley favorecerá la independencia económica de la mujer en el campo (ABC)
- 09/10/11 - De Villota: "Una mujer en la Fórmula Uno sería un aliciente" (ABC)
- 13/10/11 - Denuncian la discriminación de mujeres en la Policía Local de Vitoria (ABC)
- 15/10/11 - La mujer rural celebra hoy su día internacional "ignorada" por la PAC (ABC)
- 16/10/11 - "Sin mujeres, el mundo rural desaparece" (Diario Vasco)
- 19/10/11 - Más de 11.000 mujeres rurales se beneficiarán de la titularidad compartida (ABC)
- 26/10/11 - La mujer rural, importante eslabón del motor económico de los pueblos (ABC)

- 16/10/11 - Una mujer consigue entrar en el Consejo Consultivo de Omán (El País)
- 18/10/11 - La crisis se 'ceba' con las científicas (El Mundo)
- 25/10/11 - Científicas invisibles (El Mundo)
- 18/10/11 - Las mujeres están al frente de seis de cada diez comercios en Barcelona (La Vanguardia)
- 28/10/11 - Ban pide que mujeres se involucren más en prevención y mediación conflictos (ABC)
- 30/10/11 - La mujer asume el 66% del trabajo del planeta y recibe el 10% de los ingresos (La Voz de Galicia)

Desigualtat per raó de gènere

Diversos estudis/opinions en torn a diferències entre homes i dones: conducció, fidelitat, mentides. El debat sobre l'educació diferenciada per sexes.

- 11/07/11 - Mentiras peligrosas (El País)
- 15/08/11 - Las mujeres extranjeras toman el revelo generacional en las zonas despobladas (La Vanguardia)
- 22/08/11 - David Chadwell: "La educación diferenciada debe ser una opción más para los padres" (La Vanguardia)
- 09/09/11 - Las mujeres, ahora más infieles que ellos (ABC)
- 07/10/11 - Las mujeres, cada vez más partícipes de la violencia política en Zimbabwe (ABC)
- 19/10/11 - Mujer al volante, conductora prudente (ABC)

Accions i polítiques per a la igualtat

Laura Seara, nova Secretaria d'Estat d'Igualtat. La quota de dones avança a la UE. Campanya electoral: els partits parlen sobre com enfocaran la igualtat de gènere.

- 17/07/11 - «Hay una corriente conservadora que está intentando el desprestigio de las políticas de igualdad» (Ideal)
- 22/07/11 - Laura Seara sustituye a Aído en la Secretaría de Estado de Igualdad (El País)
- 22/08/11 - La cuota de mujeres avanza en la UE (El País)
- 07/09/11 - La ley de Igualdad de Trato y la de Muerte Digna caen por falta de tiempo (ABC)
- 15/09/11 - El Govern prevé eliminar el burka y el niqab de las calles por ley (La Vanguardia)
- 01/10/11 - Rubalcaba obligará a que haya más mujeres en los consejos de las empresas (El Mundo)
- 07/10/11 - El PSOE intenta elevar el número de mujeres en sus candidaturas (Público)
- 08/10/11 - La igualdad no está en la agenda política (El País)
- 23/10/11 - IU registra una Proposición de Ley para la creación del Consejo de las Mujeres (La Vanguardia)
- 24/10/11 - Rubalcaba emplaza a las mujeres a 'defender' ante Rajoy la ley del aborto (El Mundo)
- 20/10/11 - Las mujeres tunecinas celebran los avances legales, pero continúan en alerta (ABC)

Visibilització. Visibilització del sexisme, sensibilització i creació d'un estat d'opinió

Igualtat i crisis. Premis i homenatges a la labor i lluita de diverses dones o col·lectius de dones, en el moment present i el passat. Tres dones comparteixen el Nobel per la Pau.

- 03/07/11 - Las mujeres, motor del cambio (El País)
- 06/07/11 - El Observatorio premia a Fernández de la Vega (La Vanguardia)
- 01/08/11 - La igualdad y la crisis (El País)
- 31/08/11 - Mujeres de la revolución (La Vanguardia)
- 27/09/11 - Las «heroínas» de la lucha por la igualdad (Público)
- 06/10/11 - Rosalía Mera Goyenechea recibe en Bilbao el Alfiler de Oro de Mujer Siglo XXI (ABC)
- 07/10/11 - Tres mujeres comparten el premio Nobel de la Paz (La Vanguardia)
- 07/10/11 - El Nobel de la Paz premia el papel de la mujer en el cambio política y social (El País)
- 07/10/11 - Sólo un 5% de premios Nobel para mujeres (El País)
- 07/10/11 - El Nobel de la Paz premia la lucha de las mujeres por la paz (El Periódico)

- 09/10/11 - Doña Letizia, con las mujeres emprendedoras (ABC)
- 14/10/11 - Seara: las asociaciones de mujeres han sido decisivas para cambiar este país (ABC)
- 27/10/11 - Presentado Libro "Deporte y Mujeres en medios de comunicación" (ADN)
- 31/10/11 - La doble represión de las vencidas (Público)

DISCAPACITAT

Accessibilitat

Trobada internacional promou la tecnologia adaptada, però es continuen considerant escasses les TIC accessibles. Accessibilitat i drets a les vivendes i a les comunitats de propietaris.

- 07/07/11 - Encuentro Internacional promueve tecnología adaptada a discapacitados físicos (ABC)
- 28/07/11 - «¡Puede retirar la silla, por favor!» (ABC)
- 26/07/11 - Estudio UMU demanda mayor atención en accesibilidad discapacitados al turismo (ABC)
- 24/08/11 - Las TIC accesibles para discapacitados en España son "escasas" (Expansión)
- 07/10/11 - El iPad podría ayudar a niños con discapacidad visual (ABC)
- 10/10/11 - Manual para construir edificios 'accesibles' (El Mundo)
- 11/10/11 - Discapacitados auditivos accederán a la información del transporte a través de una webcam con un intérprete de signos (La Vanguardia)
- 13/10/11 - Nace una guía informativa de accesibilidad a la vivienda para personas con discapacidad (El Mundo)
- 16/10/11 - Accesibilidad por bandera: una guía sobre obras y discapacidad en comunidades de propietarios (20 Minutos)
- 24/10/11 - Cocina TIC para personal discapacitado (El Mundo)

Discriminació

Es retallen ajudes i recursos educatius per als discapacitats. Discriminació laboral des de varis àmbits i perspectives.

- 11/07/11 - Familias con hijos discapacitados reclaman más recursos y formación del profesorado (La Vanguardia)
- 21/08/11 - Enseñanza recorta las horas de asistente para discapacitados en las escuelas (La Vanguardia)
- 16/08/11 - "No apto" por ser tartamudo (Diario de Sevilla)
- 23/09/11 - Los derechos del sordo se quedan en el papel (El País)
- 30/09/11 - Sólo una de cada cinco personas con gran discapacidad física trabaja (El Mundo)
- 01/10/11 - Recomiendan emplear solo la palabra discapacidad en vez de otras específicas (ABC)
- 08/10/11 - El nuevo Manifiesto de los derechos de las mujeres y niñas con discapacidad de la Unión Europea pretende evitar la discriminación (Eroski Consumer)
- 15/10/11 - Sólo entre el 30 y el 40% de las personas con discapacidad de la UE tiene trabajo, según el eurodiputado Ádám Kósa (Qué!)

Accions i polítiques per a la igualtat

Es promouen polítiques per augmentar els llocs de treball per a gent discapacitada, per a millorar les condicions econòmiques i per a millorar l'accessibilitat.

- 11/07/11 - Un 25% más de empleos para discapacitados en 2012 (Cinco Días)
- 13/07/11 - El Senado aprueba la ley que obligará a las comunidades de vecinos a pagar más obras de accesibilidad (Diario Siglo XXI)
- 21/07/11 - La UE avanza hacia la contratación pública responsable (Diario Siglo XXI)

22/07/11 - La renta básica incluirá a los discapacitados con 18 años (El País)
 30/08/11 - El nuevo contrato de formación no fija límite de edad para los discapacitados (Expansión)
 05/10/11 - El Museo Reina Sofía incorpora por ley que las personas con discapacidad sean grupo social de especial referencia (La Vanguardia)
 07/10/11 - CERMI traslada al Grupo Socialista su preocupación por los retrasos en los pagos al sector asociativo de la Discapacidad (20 Minutos)
 08/10/11 - El CERMI participa en la elaboración del libro blanco sobre la coordinación sociosanitaria (Diario del Siglo XXI)
 19/10/11 - Ponen en marcha el primer portal vasco de empleo para discapacitados (ABC)
 20/10/11 - Tribunal UE aclara derechos transfronterizos sobre ayudas por discapacidad (Expansión)
 20/10/11 - La Federación Internacional de Personas con Discapacidad Física exige la aplicación de la Convención de la ONU en todos los países (Diario del Siglo XXI)
 24/10/11 - Eurodiputado pide más derechos para los discapacitados en la lengua de signos (ADN)
 25/10/11 - La Eurocámara pide mejorar el acceso de los discapacitados al mercado laboral (ABC)
 25/10/11 - Expertos hispanolusos abordarán en Salamanca el trabajo para discapacitados (ABC)

Visibilització

Pistorius, primer discapacitat en un mundial. La discapacitat i la crisi. Les veus i experiències de persones relacionades amb el món de la discapacitat.

20/07/11 - Pistorius primer discapacitado en un Mundial (El Mundo)
 21/08/11 - "La vida es grande también con sufrimiento" (ABC)
 16/09/11 - Las organizaciones de la discapacidad alertan de la incidencia de la crisis (ABC)
 27/09/11 - Una discriminación doble (La Verdad)
 27/09/11 - La ONU urge a España a garantizar que los discapacitados no son discriminados (ABC)
 12/10/11 - Un veterano ciego y otro parapléjico, por primera vez en el desfile militar (El Mundo)
 14/10/11 - Personas con y sin discapacidad bailarán juntas en Cartagena para demostrar que pueden compartir espacios y actividades (Qué!)
 17/10/11 - La ONCE dedica un cupón a Ford este martes por sus 35 años de compromiso con las personas con discapacidad (La Vanguardia)
 18/10/11 - Ford y la ONCE renuevan un acuerdo para emplear a 60 discapacitados (ABC)
 21/10/11 - Unos 200 voluntarios se reúnen en Barcelona para compartir sus vivencias con discapacitados (La Vanguardia)
 28/10/11 - Geoffrey Enthoven presenta hoy 'Hasta la Vista', la historia de tres discapacitados en busca de su primera (20 Minutos)
 28/10/11 - Cocemfe CV copncluye en su congreso que los movimientos sociales de la discapacidad deben "reformularse" (La Vanguardia)
 30/10/11 - Presidente de Down España: "Es el momento de que hablen nuestros hijos" (ABC)
 31/10/11 - Renfe exhibirá en noviembre los cortos finalistas de 'Un minuto Yo como Tú' (La Vanguardia)
 31/10/11 - El Festival Eclèctic Tarragona contará con 15 actuaciones de discapacitados (ABC)

Observatori per la Igualtat de la Universitat Autònoma de Barcelona

CONTACTE

Edifici del Rectorat
Despatx A/2028
08193 Bellaterra (Cerdanyola del Vallès) – Barcelona
Telèfon: +34 93 581 29 29
E-mail: observatori.igualtat@uab.es

Horari d'atenció: De dilluns a divendres de 9:00h a 14:00h i de 14:30h a 16:30h. Durant el mes de juliol, de 9:00h a 15:00h.

EQUIP

María José Recoder Sellarés, *Comissionada per a les Polítiques d'Igualtat*
Carolina Gala Durán, *Directora de l'Observatori per a la Igualtat*
Laura Duarte Campderrós, *Tècnica d'Igualtat*
Anna Mas Casadesús, *Becària de col·laboració*